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L E M O N D O T T A SZENTESI RENDELŐI NTEZET IGAZGATÓ NŐJE 

Földesi Irén nem 
igazgat, csak gyógyít 

L e m o n d o t t posztjáról Földesi Irén, a 
szentesi rendelőintézet igazgatója. 
A z t m o n d j a , az átszervezések m i a t t a 
belgyógyászatukra olyan sok beteg 
j ö n , hogy választania kellett: v a g y 
g y ó g y í t , vagy igazgat. A hivatását 
választotta. A szentesi k ó r h á z f ő -
igazgatója nem ö r ü l t , de elfogadta a 
l e m o n d á s t . Pályázatot f o g n a k kiírni 
az állásra, de egyelőre még a z t sem 
t u d j á k , hogy j a n u á r t ó l ideiglenesen 
ki látja el a vezetői feladatokat. 

BÍRÓ DÁNIEL 
Januártól megbízott vezetőnek kell irá-
nyítania a szentesi kórház rendelőinté-
zetét, Földesi Irén igazgatónő ugyanis 
lemondott posztjáról. Lapunkhoz olyan 
információ is eljutott, hogy az intéz-
mény menedzsmentjével folytatott 

SZIRBIK SZERINT GYENGÜLT A VE-
ZETÉS. Szirbik I m r é n e k csütörtökön 
jelentette be Földesi Irén, h o g y f e l -
áll a r e n d e l ő i n t é z e t igazgatói s z é -
kéből - t u d t u k m e g a v á r o s v e z e t ő 
tegnapi s a j t ó t á j é k o z t a t ó j á n . A p o l -
gármester e l m o n d t a , sajnálja, h o g y 
így d ö n t ö t t a f ő o r v o s asszony, h i -
szen kiváló s z a k e m b e r n e k tartja , d e 
megérti a z i n d o k a i t . Szirbik szerint 
Földesi l e m o n d á s á v a l g y e n g ü l t a 
k ó r h á z vezetése. 

pénzügyi vita lehetett a döntés hátteré-
ben, de ezt minden érintett cáfolta. 
Mint megtudtuk, a kórház sürgősségi 
osztályának két orvosa is megbetege-
dett, a szakemberhiányt pedig csak 
úgy tudták megoldani, hogy a szakren-
delő egyik belgyógyászát ideiglenesen 
áthelyezték a sürgősségi osztályra. 

- Október óta nincs Csongrádon bel-
gyógyászati szakrendelés, ezért az 
utóbbi időszakban nálunk másfélsze-
resére nőtt a betegforgalom. Mivel 
egyik kollégánk a sürgősségire került, 
egy nyugdíjas orvoskollégával ketten 
maradtunk három szakrendelésre. 

A K Ó R H Á Z V E Z E T É S E L F O G A D T A F Ö L D E S I I R É N D Ö N T É S É T Fotó: Tésik Attila 

Ilyen leterheltség mellett nem tudom 
ellátni az igazgatói feladatokat, ezért 
döntöttem úgy, hogy lemondok a 
posztról - nyilatkozta lapunknak Föl-
desi Irén. Arra a kérdésünkre, hogy 
más indok is szerepet játszott-e dönté-
se meghozatalában, azt felelte, való-
ban nem volt mindig teljes összhang-
ban a kórház vezetésével, de ezúttal 
nem ez volt a fő szempont, hanem az, 
hogy inkább a gyógyító munkára sze-
retne koncentrálni. 

- Nem örültem neki, de elfogadtam 
a doktornő lemondását - mondta Vár-
konyi Katalin. A szentesi kórház fő-
igazgatója az utódlással kapcsolato-
san úgy fogalmazott: még nem foglal-
kozott a kérdéssel. Most az orvos igaz-
gatóval közösen viszik az ügyeket. A 
legvalószínűbb forgatókönyv, hogy 
később föl fog kérni valakit, megbí-
zottként lássa el az igazgatói teendő-
ket, egészen addig, amíg pályáztatás-
sal új vezetőt választanak a tisztségre. 

TAVASSZAL VÁLASZT M A G Á N A K BESZÁLLÍTÓKATA D A I M L E R 

Mercedeshez fűzött halvány 
szegedi remények 
7 5 0 - e n vettek részt a m ú l t héten 
Kecskeméten, a z ITD H u n g a r y által 
szervezett beszállítói konferencián. 
E n n e k az volt a célja, h o g y a cégek 
megismerjék, milyen feltételeknek 
kell megfelelniük, ha a Mercedese-
ket gyártó D a i m l e r - B e n z partnerei 
szeretnének lenni. A szegediek s z á -
mára kicsi a remény, hiszen itt alig 
v a n autóipari beszállító. 

FEKETE KLÁRA 
Ha rendezvényre azt lehet mondani, 
hogy óriási érdeklődés kísérte, akkor 
az a múlt heti, az ITD Hungary által 
Kecskeméten megtartott úgynevezett 
beszállítói konferencia volt. A jelenléti 
ív szerint 750-en érdeklődtek 500 cég 
képviseletében, hogyan válhat egy cég 
a 2012-től a hírős városban Mercedese-
ket gyártó autóipari óriás partnerévé. 

Ráadásul a kiválasztottakat a ma-
gyar kormány is támogatja majd: Baj-
nai Gordon nemzeti fejlesztési és gaz-

dasági miniszter elmondta a fórumon, 
a beszállítók speciális támogatáshoz 
juthatnak, például, ha technológiát 
kell váltaniuk, a költségek felét meg-
kaphatják az államtól. 

A Mercedeseket gyártó Daim-
ler-Benz 2009 tavaszán választja ki 
beszállítóit. Ebbe a körbe nagyon ne-
héz bekerülni. Farkas Károly, a szege-
di, alkatrészeket gyártó Autofer Zrt. 
vezérigazgatója - a cég úgyszólván az 
egyetlen szegediként képviseltette ma-
gát a kecskeméti fórumon - elmondta, 
természetesen szeretnének beszállítók 
lenni, ezért jelentkeztek. 

Szigorúak a feltételek, de hát hol 
nem azok? - kérdezett vissza a veze-
tő. A Daimler-Benz külön a maga szá-
mára auditáltatja a beszállítóit, nem 
elegendő az, hogy az illető vállalko-
zás egy másik autógyártónak már 
megfelelt. Az is nehezíti a magyar cé-
gek helyzetét, hogy mindegyik kül-
földi autógyár hozza a maga külföldi 

A hazai ipar 
A m a g y a r a u t ó b e s z á l l í t ó i i p a r t 630 cég a d j a , a z a l k a l m a z o t t a k s z á m a 110 
e z e r . A z e x p o r t a r á n y a e b b e n a z i p a r á g b a n 9 0 s z á z a l é k : e z a d j a a teljes 
m a g y a r e x p o r t 20 s z á z a l é k á t . A M e r c e d e s e d d i g évi 6 0 0 m i l l i ó e u r ó é r t 
v á s á r o l t m a g y a r t e r m é k e k e t . 

A MAKÓIAK MÁR DAIMLER-BE-
SZÁLLÍTÓK. A Daimler-Benznek 
gyárt gumicsöveket a m a k ó i C o n t i -
Tech Fluid H u n g á r i a K f t . , a cég é r t é -
kesítésének n e g y e d e a M e r c e d e s 1 

nek k ö s z ö n h e t ő . N a g y M i h á l y ü g y -
v e z e t ő igazgató e l m o n d t a , a z a u t ó -
gyárnál preferált b e s z á l l í t ó n a k s z á -
m í t a n a k , pozíciójukat a j ö v ő b e n is 
szeretnék m e g ő r i z n i . 

beszállítóit is: először ezek települ-
nek szorosan a gyár köré. 

Lapunk kérdésére - ha Szegedre tele-
pülne autóipari beszállító, a távolság 
befolyásolná-e a Daimlert - Kilián Csa-
ba, az ITDH befektetési igazgatója a kö-
vetkezőket válaszolta: első körben 
Kecskemétről „szívja le" a szakképzett 
munkaerőt az autógyár, s majd csak 
utána keres partnert távolabb. Ezért az-
tán Szegednek is lehetnek esélyei. A 
gyártó legfontosabb követelménye sze-
rinte az, hogy minőségben, mennyiség-
ben, árban mit kínál a beszállító, a tá-
volság - 150-200 kilométeres körben -
nem számít. Kivéve azoknál a beszállí-
tóknál, amelyeknek „fizikailag" is köz-
vetlenül a gyár mellett kell lenniük. 

BAKOS ANDRÁS 

Lényegében 
örökös görcsölés 

i t t a v e z e t ő i m u n k a , 
m i k ö z b e n v a l a h o g y 
m ű k ö d t e t n i kell a z 
i n t é z m é n y t . 

Elszakadt a cérna 
Nyáron a szentesi kórház főigazgatóját helyettesítette, azóta pedig egy 
nyugdíjas kollégával közösen három szakrendelést lát el Földesi Irén, 
akinek most elege lett. Ereje teljében, pályája csúcsán döntött úgy, 
hogy nem akar vezető lenni. Döntését nyilván elítélendő példaként ta-
nítaná egy karrierépítést oktató menedzsertanfolyam előadója - de hát 
a magyar egészségügy nem része a versenyszférának. Nem is lehet 
meghatározni, miféle szféra. 

Földesi Irén 1984-ben végzett a Szegedi Orvostudományi Egyetemen, 
2000 májusa óta a Magyar Diabetes 
Társaság vezetőségi tagja, 2001 óta fő-

• • Lonycgotjen ^ orvos, öt éve vállalta el a szentesi já-
# # örökös görcsölés róbeteg-szakellátás vezetését. Ettől 

kezdve nemcsak a betegek, hanem a 
kórház gyógyításában is részt kellett 
vennie. Az intézmény adósságállomá-
nyát akkoriban a CitiFund nevü vál-
lalkozás kezelte, és javában folyt a bí-
rósági eljárás a korábbi kórházigazga-* 

tóval szemben. Később Borzi Márta főigazgatónőt - aki a CitiFunddal 
együtt válságot kezelni ment a kórházba, de haraggal búcsúzott tőle a 
megyei önkormányzat - Fenyves Ernő váltotta hasonló minőségben. Az 
ő karrierje is majdnem ugyanígy ért véget: már egy másik megyeveze-
tésnek bizonygathatta, hogy nem ő adósította el az intézményt. A gon-
dok megoldására egy debreceni biztost kért fel a megye, és megválasz-
totta Várkonyi Katalint főigazgatónak. Az adósságállomány nem csök-
kent, és erről a szentesi önkormányzat szerint a megye, a megye szerint 
meg a szoci kormány tehet. Mert, ugye, a bajt lehet jobbról és balról is 
nézni. Most csütörtökön új céget bíznak meg az adósság lefaragásával; ez 
is debreceni, nyilván az ottaniak értenek ehhez a munkához a legjobban. 
Az elmúlt évek alatt egészen egyértelműen csak az derült ki, hogy túl so-
kan dolgoznak a szentesi kórházban... Lényegében örökös görcsölés itt a 
vezetői - és így a középvezetői - munka, miközben valahogy működtetni 
kell az intézményt. A beteg sok, az orvos kevés, helyettesíteni kell fönt is, 
lent is. Amikor pedig jön a műhibaügyben érdeklődő újságíró, meg kell 
védeni a hibázó kollégát, aki hasonló cipőben jár. Az embernek laikus-
ként is olyan érzése van, mintha ezek az orvosok egy csomag dinamiton 
ülnének, amely felé évek óta kúszik a tüz a gyújtózsinóron, nem lehet 
tudni, mikor ér oda. 

„Nem a betegséget, hanem a beteg embert kell gyógyítani": orvosi 
és vezetői hitvallásként egyformán értelmezhető ez a mondat. Idén 
februárban lapunknak nyilatkozva Földesi Irén mondta ki, amikor kol-
légáinak szavazata nyomán megkapta a Bugyi István-emlékérmet. Intő 
jel, hogy a régió egyik legkiválóbb belgyógyászának tartott orvos most 
úgy látja, ezen a betegen ő már nem tud segíteni. 

Bordányban interneten 
választottak a fiatalok 
Interneten választhattak tegnap i f -
júsági polgármestert és képviselőket 
a fiatalok B o r d á n y b a n . A leköszönő 
testület példát szeretne m u t a t n i : a z 
eddigieknél olcsóbban, e g y s z e r ű b -
ben is b o n y o l í t h a t ó a voksolás. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
„Szavazz az interneten, légy a történe-
lem része!" - ezzel a szlogennel is kam-
pányolt Bordányban a napokban a he-
lyi ifjúsági önkormányzat. - Magyaror-
szágon először tegnap, a mi települé-
sünkön választhattak elektronikusan, 
azaz interneten polgármestert és képvi-
selőket - mondta el lapunknak Kiss-Pa-
tik Péter, a gyermek- és ifjúsági önkor-

mányzat polgármestere. - Nem kell 
pénzt költeni a szavazócédulák gyártá-
sára, nem kell embereket foglalkoztatni 
azért, hogy a szavazatokat számlálják, 
ellenőrizzék - sorolta az előnyöket a 
polgármester, elárulva: speciális szoft-
vert készítettek az 521,12 és 25 év kö-
zötti választópolgár számára. Az érin-
tettek a héten kapták meg felhasználó-
nevüket és jelszavukat, tegnap csak 
egy számítógépet kellett keresniük, 
hogy leadhassák szavazatukat. 

Az Egyesült Államokban már 
2004-ben alkalmaztak elektronikus 
választási rendszert, a bordányi fiata-
lok pedig hazánkban szeretnének pél-
dát mutatni a kezdeményezéssel. 

V A J D A A T T H A V É R T A D O T T • Csak a t ű s z ú r á s p i l l a n a t á b a n n e m s z e r e t e k o d a n é z n i , 
e g y é b k é n t f o g o r v o s n a k t a n u l o k , n e m l e s z e k r o s s z u l e g y v é r a d á s m i a t t - m o n d t a 
V a j d a A t t i l a , m i k ö z b e n a z o r v o s i á g y o n f e k ü d t a s z e g e d i n a g y á l l o m á s o n , a m á s o d i k 
v a s u t a s v é r a d ó n a p o n . E l á r u l t a , é v e n t e e g y s z e r - k é t s z e r ő is v é r é t a d j a . A s a j t ó m u n -
k á s o k m é g i n t e r j ú t is k é s z í t e t t e k v e l e a b e a v a t k o z á s k ö z b e n . E l m o n d t a , h a m o s t n e m 
k e l l e n e b e s z é l g e t n i e , a k k o r e z t a z i d ő t is k i h a s z n á l n á a p i h e n é s r e . H a h a z a m e g y , v a -
l ó s z í n ű l e g a l s z i k e g y e t , k i h a g y j a a d é l u t á n i e d z é s t . A v é r a d á s t a M a g y a r Á l l a m v a s -
u t a k Z r t . , a M a g y a r V ö r ö s k e r e s z t és a z O r s z á g o s V é r e l l á t ó S z o l g á l a t k ö z ö s e n s z e r v e z t e 
a k a r á c s o n y i ü n n e p e k n y u g o d t , k i e g y e n s ú l y o z o t t és f o l y a m a t o s v é r e l l á t á s a é r d e k é -
b e n . A z a k c i ó b a n a z o r s z á g 17 v a s ú t á l l o m á s á n a d t a k v é r t . Fotó: Miskolai Róbert 


